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Dichter Maud Vanhauwaert

houdt van woorden en van mensen.

Woorden en mensen die raken

en verbinden. Haar dichtbundels

werden al verschillende keren be-

kroond en in 2018 en 2019 was

ze stadsdichter van Antwerpen. De

stad waar ze nog altijd woont. Tus-

sen de mensen. Want die sturen

haar woorden. Maud is een men-

sendichter.

Vanuit liefde vertrekken

De uitdaging is om vanuit liefde

te vertrekken, elke keer weer. Bij

elke nieuwe ontmoeting probeer ik

uit te gaan van het goede in de an-

der. Dat heeft mij als mens tot nu

toe het verst gebracht. Door negatie-

ve ervaringen, die we allemaal wel

eens hebben, kan je wantrouwig in

het leven staan. Maar ik geloof dat

vertrouwen je verder brengt.

Ook al grenst dat soms aan naïviteit.

Maar ik vind naïviteit vaak onder-

schat. Iemand die een beetje goedge-

lovig is, die zonder voorbehoud

gelooft in de goedheid van de

mens, die gewoon graag kan

zien,datvindikmooi.

De schoonheid van kwetsbaar-

heid en pijn

Wat mensen mooi maakt is

hun kwetsbaarheid. De barstjes

aan de oppervlakte. Zoals ook een

poëzieregel kleine barsten veroor-

zaakt in de witruimte van het blad.

Als je met eender wie wat langer

praat, als je wat dieper peilt, dan

kom je steeds uit bij een interessant,

gelaagd verhaal. Een nuance van

pijn en geluk. Ook bij mensen van

wie je in eerste instantie denkt dat

ze gemakkelijk door het leven flane-

ren, voel je pijnpunten en kwetsu-

ren als je wat beter luistert. En in

die pijn ligt vaak heel veel schoon-

heid en kracht. Misschien moet je

de pijn in iemand herkennen om

de volle mens te ontwaren. Daar wil

ik zo snel mogelijk naar toe, naar

die kern. Ik voel me heel eenzaam

in ontmoetingen en gesprekken die

aan de oppervlaktelaag blijven kab-

belen.Danbeniklieveralleen.

Wankelen is het begin van een

dans

Acteur Warre Borgmans benadert

mensen op een heel bijzondere ma-

nier. “En, hoe is het in de liefde?”,

is vaak zijn eerste vraag. Hij stelt

die vraag niet als een fait divers,

hij is echt nieuwsgierig naar het

antwoord. De eerste keer vond ik

dat heel confronterend. Het is een

vraag die meteen naar je hart gaat.

Als je er oprecht op antwoordt, heb

je meteen een heel waarachtig ge-

sprek, een diepere connectie. Het is

een vraag die je wel even doet wan-

kelen. Ik hou van dat woord wan-

kelen. Voor mij is wankelen het be-

gin van een dans. Je moet jezelf eerst

even uit evenwicht brengen voor

de dans kan ontstaan. Het moment

waarop je wankelt, is een heel inte-

ressantmoment.Omdathet allemo-

gelijkheden in zich draagt. De mo-

gelijkheid om te vallen en de moge-

lijkheid om tot een dans te komen.

De twijfel die daarmee samenvalt is

voor mij wezenlijk. Dat ontregelen-

de zoek ik graag op in mijn werk.

Het moment waarop alles weer even

mogelijk is, dat vind ik mooi. Met

alle ongemakken vandien. Maar het

levenissomsongemakkelijk.

Mensen optillen met woorden

Taal is een machtig instru-

ment. Het kan mensen binden

en breken. Met één twitterbericht

kan een president de wereld doen

ontsporen. Met één woord kan je ie-

mandonderuithalen.

Maar woorden kunnen ook een

brug zijn tussen mensen, over

kleuren, klanken en verschillen

heen. Met enkele woorden kan je ie-

mand optillen en troost bieden, lief-

de geven, verbinden. Dat is de ma-

gie van taal. Als dichters al een rol

hebben in de maatschappij - wat ik

niet zeker weet - dan is het waak-

zaam zijn voor de kracht van

taal. Hoe dan ook, ten goede of ten

kwade,met taal raak je de ander aan.

Als dichter begeef ik me graag onder

de mensen met mijn woorden. Dat

is de enige manier voor mij om be-

weeglijk te blijven in mijn gedach-

ten. Daarom woon ik in deze fase

van mijn leven ook in een stad. Ik

vind het fijn om in een grootstede-

lijke context te vertoeven en me ten

Maud Vanhauwaert © Katrin Torfs

volle tussen de mensen te bewegen.

Hen aan te raken met mijn woor-

den.

Ik ben twee jaar stadsdichter van

Antwerpen geweest. Aan die rol

hing voor mij een verantwoorde-

lijkheid vast. Ik vond dat ik echt

naar mensen toe moest gaan, men-

sen betrekken die misschien niet zo

snel te maken krijgen met poëzie.

En als mijn woorden iéts kun-

nen betekenen of teweegbren-

gen, als ze raken of verbinden

of doen wankelen, dan is het

goed.

Noem me maar een mensendichter,

ja.

Menslief, ik hou van je

Vandaagis jouwdag.

Staop,dezonschijnt.

Dewereldwachtopjou.

Iemandheeft jouooitbedacht.

Dit is jouwplekonderdezon.

Ikbenblijdat jeerbent.

Menslief, ikhouvanje.

Jebenteenwandelendwonder

opdezeaarde.

Jebentuniek,

jebentmooi.

Jekrijgttijdomjeleventeleven.

Tijdomgelukkigtezijn

metwiejebent.

Tijdomjegeluktedelen

metanderen.

Menslief, ikhouvanje.

Geloof jewatikzeg?

Zeghetdanvoort

aananderen:

Menslief, ikhouvanje!

Phil Bosmans (1922 - 2012) schreef

het boek Menslief, ik hou van je!

Het is een van de best verkochte

boeken ooit in Vlaanderen en Ne-

derland. Zelfs 50 jaar later blijven

de woorden van de stichter en bezie-

ler van Bond zonder Naam nog ra-

zend actueel. Ze bieden stof tot na-

denken, ze ontroeren, ze doen stil-

staan.

Sinds 2022 is er een volledig her-

nieuwde uitgave, waarbij de tek-

sten een nieuw jasje kregen. Vier

dichters uit Vlaanderen en Neder-

land, Peter Verhelst, Maud Van-

hauwaert, Bibi Dumon Tak en

Toon Tellegen schreven er verzen

bij.

Deze nieuwe bundel werd samen-

gesteld door Silvie Moors. Ze werkt

bij Bond zonder Naam en is al ja-

renlang actief in de letterensector.

Zij ging voor dit boek op zoek naar

de mooiste woorden van Phil Bos-

mans, vertaalde ze naar vandaag

en schreef nieuwe teksten bij oude

spreuken. Dit boek is een nieuwe,

hedendaagse versie van een tijdloze

klassieker.

Menslief, ik hou van je

&leven
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Dit kerkelijk jaar staat het evangelie

van Marcus centraal.

Filosofenfontein organiseert in

Leuven een leerhuis over het Mar-

cusevangelie op drie zaterdagvoor-

middagen.

Naast input is er ook steeds plaats

voor uitwisseling en dialoog met en

door de deelnemers.

Begeleider: Luc Devisscher

Datum: zaterdagen 27 januari, 24

februari en 30 maart 2024 van 10u.

tot 12u.

Plaats: Kristoffelzaal van de Sint-

Antoniusparochie, Léon Schreurs-

vest 33, 3001 Leuven

Info en inschrijven: via deze link of

mail naar info@filosofenfontein.be

Meer info: via luc.devisscher@ccv.-

be

Leerhuis Marcusevangelie

- Filosofenfontein

SINT-FRANCISCUS

Zondag 28 januari 2024

4de zo dh jaar

10u. Viering

Voorganger: Zonepastor Rony Tim-

mermans

Lector: Thierry Van Craenem

Zang: Maria Van Eepoel

Orgel: Herman Baumers

Zondag 4 februari 2024

5de zo dh jaar

Familieviering - Naamopgave

eerste communie

10u. Viering

Voorganger: Pr Ghislain Kasereka

smm en Lieven Dries

Lectoren: kinderen

Zang: Pieter Vanderveken

Orgel: Herman Baumers

Beelden: Thierry Van Craenem

SINT-ANTONIUS

Zondag 28 januari

4de zondag door het jaar B

11 u. viering met koor- en samen-

zang

Voorganger: Myriam Neves

Assistent: Mieke Vanhooymissen

Lector: Liliane Wagemans

Homilie: Myriam Neves

Beelden: Leo Swinnen

Zondag 4 februari

Lichtmis

11 u. kindgerichte viering met

koor- en samenzang

Voorganger: Caroline Van Auden-

hoven

Assistent: Mirjam Van Lammeren

Lectoren: kinderen

Homilie: Caroline Van Audenho-

ven

Beelden: Leo Swinnen

DON BOSCO

Zondagsvieringen om 10.30 u.

4 februari

14 februari Aswoensdag Zonevie-

ring Boven-Lo

VIERINGEN

In 2024 viert Hortus Musicalis zijn

45-jarig bestaan met een lustrum-

concert, vol met parels uit de 19e

eeuw (romantiek).

Op het programma staan 'gro-

te' werken van Luigi Cherubi-

ni, Franz Schubert en Johannes

Brahms voor koor en symfonisch

orkest, in een uitgebreide bezetting

met meer dan 50 zangers en zan-

geressen en het Frascati Sympho-

nic Orchestra (35 muzikanten).

Dirigent is Luc Laurent.

Programma (90 min. in 2 delen, met

korte pauze)

1. Cherubini, Requiem in c min.

(nagedachtenis Louis XVI)

2. Schubert, Onvoltooide symfonie

(D.759)

3. Schubert, Stabat Mater (D.175)

4. Brahms, Schicksalslied (Op.54)

Lustrumconcert
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Dinsdag 23 januari

14 u- 16u30, Okra-Academie Leu-

ven, CM/Okra, Platte lostraat 541,

3010Kessel-lo.

Drugs: vriend of vijand? Door Jan

Tytgat. Prijs: 8 € voor OKRA-leden

(op vertoon van uw OKRAlidkaart),

10 € voor niet-leden. Een abonne-

ment is ook mogelijk. Indien inte-

resse, vraag informatie bij het bin-

nenkomen. Meer info bij oostbra-

bant@okra.beofTel.016/617470

Woensdag 7 februari

19u30 -21u, OKRA-Academie 3290

Diest, CC Begijnhof (aula), Infir-

meriestraat - ‘Mistig Land’ (over de-

mentie) door Stefaan Daems (mu-

ziek, saxofoon) en Lies Vandebu-

rie (tekst, spel, trompet). . Prijs: 8 €

voor OKRA-leden (op vertoon van

uw OKRA-lidkaart), 10 € voor niet-

leden. Een abonnement is ook mo-

gelijk. Indien interesse, vraag in-

formatiebijhetbinnenkomen.

Info: oostbrabant@okra.be of

tel.016/617470

OKRA nieuws

Op zaterdag 24 februari om 20.00 u

en op zondag 25 februari om 15.00 u

speelt pianotrio ‘Werner’ werk van

Belgische componisten; o.a. werk

van. August De Boeck en Joseph Ry-

elandt.

Het trio bestaat uit klarinettist Pie-

terjan Moeys, Celliste Katrien Van

Kerkhoven en pianist Koenraad

Sterckx.

Deze concerten vinden plaats in de

Pieter Nollekensstraat 121 te Kessel-

Lo, tenhuizevanGerdaPeeters.

Toegang:vrijebijdrage.

De opbrengst gaat naar Parel (Pre-

nataal aanbod regio Leuven). Een

vereniging die hulpverlening biedt

bij zwangerschap en vroeg ouder-

schap.

Vermits de plaatsen beperkt zijn

willen wij u vragen om vooraf in

te schrijven via wilfried.joris2@g-

mail.com. Vermeld ook het aantal

personen.

Dit evenement is een initiatief van

DavfidsfondsBlauwput.

Vanhartewelkom!

Huisconcert
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Welkom

Welkom allemaal, met onze Don

Boscogemeenschap en samen met

de ganse wereldkerk zijn wij ver-

bonden rond Gods woord. Harte-

lijk welkom op deze eerste zondag

van het nieuwe jaar. Ik heb ook

mijn nieuwjaarsbrief klaar, luister

maar Liefste, … Ja, zo begon me-

nig nieuwjaarsbrief van kinderen,

kleinkinderen … soms een beetje

onwennig, maar de wensen werden

gezegd … Maar er is meer te geden-

ken dit weekend, nl. het feest van de

Epifanie , beter gekend als Drieko-

ningen. Driekoningen is meer dan

een aanhangsel aan Kerstmis. Het

is een feest waarop de kerk de ven-

sters openzet, zodat een frisse wind

kan binnenwaaien, zodat we verre

vreemde stemmen kunnen horen

die roepen ‘Waar is de pasgeboren

koning?’

Lezing: Uit de Profeet Jesaja.

(Jes.60,1-6) (Lector)Sta op, laat

het licht u beschijnen, Jeruzalem,

want de Zon gaat over u op en de

glorie van de Heer begint over u te

schijnen. Want zie: duisternis be-

dekt de aarde, het donker de volke-

ren, maar over u gaat de Heer op en

zijn glorie is boven u verschenen.

Volkeren komen af op uw licht, ko-

ningen op de luister van uw dage-

raad. Sla uw ogen op en zie om u

heen: van overal stromen ze naar

u toe, uw zonen komen van ver-

re, uw dochters draagt men op de

arm. Bij het zien hiervan zult gij

met blijdschap worden vervuld en

uw hart zal bonzen en wijd wor-

den van vreugde. Want de schatten

der zee gaan over in uw bezit, de

rijkdommen der volkeren worden

aan u afgedragen. Een zee van ka-

melen bedekt u, jonge kamelen van

Midjan en Efa. Alle bewoners van

Sjeba trekken naar u toe; ze voeren

goud en wierook aan en verkondi-

genluidderoemvandeHeer.

Lezing: Matteüs 2, 1 - 12 (NBV)

(lector)

Toen Jezus geboren was in Bethle-

hem in Judea, tijdens de regering

van Herodes, kwamen er magiërs

uit het Oosten in Jeruzalem aan.

Ze vroegen: ‘Waar is de pasgeboren

koning van de Joden? Wij hebben

namelijk zijn ster zien opgaan en

zijn gekomen om hem eer te bewij-

zen.’ Koning Herodes schrok he-

vig toen hij dit hoorde, en heel Je-

ruzalem met hem. Hij riep alle ho-

gepriesters en Schriftgeleerden van

het volk samen om aan hen te vra-

gen waar de Messias geboren zou

worden. ‘In Bethlehem in Judea,’

zeiden ze tegen hem, ‘want zo staat

het geschreven bij de profeet: “En

jij, Bethlehem in het land van Juda,

bent zeker niet de minste onder de

leiders van Juda, want uit jou komt

een leider voort die mijn volk Israël

zal hoeden.”’ Daarop riep Herodes

in het geheim de magiërs bij zich;

hij wilde precies van hen weten

wanneer de ster zichtbaar gewor-

den was, en stuurde hen vervol-

gens naar Bethlehem met de woor-

den: ‘Stel een nauwkeurig onder-

zoek in naar het kind. Stuur mij be-

richt zodra u het gevonden hebt,

zodat ook ik erheen kan gaan om

het eer te bewijzen.’ Nadat ze ge-

luisterd hadden naar wat de koning

hun opdroeg, gingen ze op weg,

en nu ging de ster die ze hadden

zien opgaan voor hen uit, totdat hij

stil bleef staan boven de plaats waar

het kind was. Toen ze dat zagen,

werden ze vervuld van diepe vreug-

de. Ze gingen het huis binnen en

vonden het kind met Maria, zijn

moeder. Ze wierpen zich neer om

het eer te bewijzen. Daarna openden

ze hun kistjes met kostbaarheden

en boden het kind geschenken aan:

goud en wierook en mirre. Nadat ze

in een droom waren gewaarschuwd

om niet naar Herodes terug te gaan,

reisden ze via een andere route te-

rugnaarhunland.

Duiding (Chris)

Het verhaal van de wijzen in Be-

thlehem is zeer populair geworden.

Wij hebben in de derde eeuw van de

wijzen koningen gemaakt en hen

in de zevende of achtste eeuw na-

men gegeven als Caspar, Melchior

en Balthasar. Caspar werd als een

Afrikaan van 20 getypeerd, Melchi-

or als een Aziaat van 40 en Balthasar

als een Europeaan van 60. Daar-

mee wilde men aantonen dat Gods

zoon er is voor alle culturen en

leeftijden.Hun relieken zijn naar

de dom van Keulen overgebracht,

waar ze worden vereerd.In het evan-

gelie van Mattheus zijn deze wij-

zen uit het Oosten, deze heidenen,

de eersten om Jezus te kennen en te

aanvaarden.Wil de evangelist daar-

mee zijn lezers bruuskeren? De Ne-

derlandse exegeet Joop Smit schrijft

in zijn boek ‘Jezus, hoeksteen of

struikelblok’ in zijn commentaar

bij dit evangelie dat dit wel de be-

doeling van Mattheus zou kunnen

geweest zijn. “Dit verhaal is eigen-

lijk in de toekomstige tijd geschre-

ven. De gelovigen hebben gewor-

steld met het feit dat Israël, het volk

van de beloften, Jezus verwierpen

terwijl de heidenen hem zoeken en

vinden.”Waar haalde de evangelist

Mattheus zijn inspiratie voor het

verhaal van het bezoek van de wij-

zen aan de kribbe?Het boek Nume-

ri brengt verhalen over de moeilijke

periode waarin de Israëlieten zich

bevinden tijdens hun tocht door de

woestijn op weg naar het land van

Kanaän dat voor hen het land Is-

raël wordt. Er zijn conflicten met

vijanden en andere culturen. Bi-

leam, een ziener doet een voorspel-

ling, die heel gunstig klinkt voor

het nomadenvolk. ‘Ik zie hem, maar

niet in het heden, ik aanschouw

hem, maar niet van nabij; een ster

komt op uit Jakob, een scepter rijst

op uit Israël.” (Num. 24,17) Is dit

de ster die zal flikkeren en stralen

en de wijzen uit het Oosten de weg

zal tonen naar het huis in Bethle-

hem? “Bethlehem, uit jou komt ie-

mand voort die voor mij over Isra-

ël zal heersen” lezen we in Micha

5,1. Bethlehem is de plek van David,

de herdersjongen, die door Samu-

el gezalfd wordt om koning te wor-

den. De stad wordt geprezen door

de profeten, die volkeren van over-

al naar haar zien optrekken met een

stoet van kamelen, zoals we daar-

net hoorden in de lezing van Jes-

.60,5-6.Wij begroeten hen wanneer

wij psalm 72 bidden en ons in het

gezelschap weten van de koningen

van Tarsis en de kustlanden met

hun geschenken, alsook in dit van

de koningen van Seba en Saban.

Psalm 72 is de tussenzang op deze

feestdag en we zongen de hertaling

ervan in het lied: ‘ Voor kleine men-

sen’

De magiërs uit het Oosten hebben

zich op weg begeven, geleid door

eenster.

Om over na te denken:

Zij waren op zoek naar iets wat

voor hen van betekenis kon zijn.

Zij hadden er een vermogen voor

over! Wat en wie zijn voor ons

hedendaagse wijzen, betrouwbare

wegwijzers? Wat en waar zoek je

zelf? En hoe kunnen wij elkaar na-

bij blijven in ons zoekend onder-

weg zijn? Misschien kan het ver-

haal van de Vierde koning ons hier-

bij inspireren. Of volgende tekst om

onstebemoedigen:

Voorelketocht isereenster,

eenwoord,eenteken,

eenweg,eenuitweg,

eenterugwegalshetmoet.

Voorelketocht isereenster,

eenvriend,eenhand,

eenhuis,eenthuis,

eenboek,eenbeeld,

eenliedmisschien.

Voorelketocht isereenster,

vooriedermens,

vooroudenjong

diewijswilheten,

vooriedereendiezoekt

naarreddingennaarrecht.

Voorelketocht isereenster,

diewijzenbrengenzal

waar 'twondervanhet leven

ineenvoudwordtgetoond,

waarGodsliefdevolgeven

inkinderogenwoont.

Voorelketocht isereenster.

Zoekhemniettever!...

Bezinning: ‘Wie zijn de wij-

zen?’ -FransCromphout

Wie zijn de wijzen? Zij die naar bo-

ven kijken,naar de hemel en zijn te-

kens, die thuis zijn in de nacht en

de geheimen, die waken en uitzien

naar de ster. Maar wijzen hebben

ook oog voor wat beneden ligt, voor

de aarde en haar wegen,voor de dag

enhet licht.

Wijzen durven omwegen maken.

Want wie lijnrecht naar zijn doel

wil, doet dewereld endemensenge-

weldaan.

Want de goede weg is gehoorzaam

aan de aarde, voegt zich naar haar

hoogten en laagten en volgt de

kronkellijn van de rivieren. En wie

de wijsheid van de weg heeft geleer-

d, weet dat we worden geleid door

vreemde paden. Want niet wij ma-

kendeweg.Dewegmaaktons.

Wijzen zijn zij die altijd op weg

willen gaan, altijd opnieuw willen

beginnen. Want wat in één keer

wordt gevonden is voorbarig en on-

betrouwbaar. Wijzen zijn zij die te-

rugkeren naar huis, verdwijnen in

stilte, terug naar hun werk, en naar

hun plaats onder de mensen. Want

daarwachthet leven.

Zending en zegen (Chris)

De wijzen uit het Oosten die

naar Bethlehem waren gekomen,-

zijn daar niet voorgoed gebleven.

Ze zijn naar huis teruggegaan. Ook

wijgaanstraksweernaarhuis.

Maar niet vooraleer met ons een

glaasje te heffen op het nieuwe jaar!

En er is ook Driekoningentaart. Be-

nieuwd wie de koning of koningin

wordt.

En zoals die wijzen toen, mogen

ook wij iets naar huis meenemen:

het Licht van Gods vrede. Wees zelf

een ster die mensen uitnodigt op

wegtegaan.

Wees zelf een sterdie mensen terug-

brengttotzichzelf.

Wees zelf een sterdie mensen

brengt bij het Kind van Bethle-

hem,Jezus, een mens als God zo

goed.

Dan kunnen we op weg gezegend

door God: Vader, Moeder, Zoon en

H.Geest.Endoorelkaar.Amen.

Driekoningen 7 januari 2024 - Don boscoparochie Kessel-Lo

In deze tijd van het jaar is de zon

heel anders dan anders. Ze is er

wel, maar ze staat laag aan de hori-

zon. Toch is haar warmte nog merk-

baar, want zodra je niet meer bin-

nen haar stralen staat, valt er een

deken van kou boven op je. Om-

dat ze niet langer boven onze hoof-

den staat, schijnt ze vaak recht in je

ogen, zodat ze je haast volledig ver-

blindt.

Het lijkt op de gestalte die God

op sommige momenten van ons

leven inneemt. Oogverblindend

maar toch laag aan de horizon,

bijna buiten het vizier maar tege-

lijk onontkoombaar. Met een ver-

rassende warmte, waar we ons in de

drukte van het leven al eens bui-

ten plaatsen. Slechts zichtbaar ge-

durende een kleiner stuk van de

dag,maartochaltijdoppost.

En als het zonlicht dan door

de kleurige herfstbladeren schijnt,

worden we opeens getroffen door

eenglimppureschoonheid.

In mijn stad hangt er al kerstver-

lichting boven de straten, die glin-

stert in de avonduren. Elke dag

wordt het donkerder, maar we wa-

penen ons met lichtjes, warmte

en gezelligheid. We houden elkaar

vast, om elkaar niet uit het oog te

verliezen in de duisternis. En we

weten en geloven dat het daarna

weerlichterwordt.

Het licht van de zon wordt zwak-

ker, maar het verdwijnt niet. In de

donkerste weken van het jaar ne-

men wij het licht van de zon mee

in ons hart om het te bewaren en te

verspreiden.

Het licht van vrede en vriende-

lijkheid, van hoop en toewijding,

van zorg en liefde. Onverwoestbaar

sterkgaanwedewinterdoor.

Kolet Janssen

gepubliceerdopwww.kerknet.be

op20november2022

(https://www.koletjanssen.be/blog/

het-licht-van-de-zon/)

Het licht van de zon
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Sedert 2018 woont pater Ghislain

Kasereka Kavendivwa in België en

sedert september laatst werkt hij als

priester mee in de Pastorale Zone

KesseLinde, bij Leuven. De moeite

waard dus om Ghislain eens op te

zoeken enwat beter te leren kennen.

Kan je je even voorstellen?

Ik ben Ghislain, de 3de zoon en 5de

kind in een familie met 7 kinderen.

De 3de zoon zit ook in mijn naam.

Kasereka betekent dit. Mijn familie-

naam is Kavendivwa. Ik ben gebo-

ren in 1987 in Muhangi, Noord-

Kivu (Dem. Rep. Congo) waar ik

ook opgroeide. Een bergachtig ge-

biedmet eengelijkaardig klimaat als

hier in België. Maar in die regio was

het niet altijd rustig. Mijn moeder

was lerares in het basisonderwijs.

Mijn vader had een eigen zaak. Hij

overleed vrij plots 7 jaar geleden. Na

mijn middelbare studies volgde ik

een opleiding pedagogie in een ho-

geschool in de buurt en gaf ik ook

even les, vooral geschiedenis maar

ookaardrijkskunde.

Je woont nu in Kessel-Lo. Hoe

kwam je in België terecht?

Montfortanen zijn missionarissen.

We moeten bereid zijn te verhui-

zen, en dat is niet altijd in eigen

land. Aan zulke beslissing gaan al-

tijd enkele gesprekken vooraf. Tij-

dens mijn theologische opleiding

in Kenia, kreeg ik bezoek van de ge-

neraal-overste uit Rome. Daar hoor-

de ik voor het eerst over een mo-

gelijke internationale gemeenschap

in Leuven. In 2014 kreeg ik dan

de concrete vraag of me dat aan-

sprak. En tijdens mijn stage in Ki-

sangani kwam de vraag om naar

België te trekken als missionaris. Na

mijn stage werd ik eerst nog voor

3 maanden naar Frankrijk gezon-

den, naar St. Laurent-sur-Sèvre, in

de Vendée, waar onze stichter be-

graven ligt. Daarna ging het terug

richting Congo, waar ondertussen

de spanningen tussen Kerk en Staat

alsmaar toenamen. Op het feest van

Christus Koning in 2017 legde ik er

mijn eeuwige gelofte af. De diaken-

wijding kon uiteindelijk in febru-

ari 2018 doorgaan. In Congo kon

ik echter door de moeilijke situatie

geen visum krijgen. Vanuit Burun-

di zou dat wel lukken, dus verhuis-

de ik voor vijf maanden naar Bu-

rundi. Zo zette ik in oktober 2018

voor het eerst een voet aan de grond

in België, de luchthaven van Za-

ventemnietmeegerekend!

Was je daarvoor nooit in België

geweest?

Ja en nee (Ghislain lacht). Zaventem

had ik gezien, want alle vluchten

vanuit Congo naar Europa hadden

bestemming Zaventem. Dus als ik

voor mijn noviciaat naar Frankrijk

moest, passeerde ik even de lucht-

haven, maar meer had ik van België

vóór2018nietgezien.

Wat trof je toen je in België

aankwam?

Overal zag ik kerktorens, iets wat ik

nietkendevanuitCongo.

Elk dorp, hoe klein ook, had een

kerk en vroeger ook zelfs een pas-

toor, werd me verteld. Nu ik jullie

geschiedenis wat beter ken, versta

ik het natuurlijk wel. Maar in Con-

go waren we al blij dat we konden

samenkomen, soms in een schamel

gebouw.

Hoe verliep de eerste kennis-

making?

In oktober 2018 zette ik dus voet

op Belgische bodem, ditmaal bui-

ten de luchthaven. De bestemming

was ons huis aan de Diestsevest

in Leuven. We woonden er met 6

samen in een gebouw dat veel te

groot was. Eerst volgde ik een in-

tensieve cursus Nederlands aan het

ILT (Instituut voor Levende Talen).

Best moeilijk maar noodzakelijk. Ik

leerde er ook vele mensen kennen,

waardoor ik me ook beter thuis

voeldeinLeuven.

Ondertussen bereidden we mijn

priesterwijding voor. Deze vond

uiteindelijk plaats op 5 mei 2019

in de Sint-Pieterskerk, hier in Leu-

ven. Ik was de eerste wijdeling van

mgr. Koen Vanhoutte. De Sint-Pie-

terskerk heeft dus een bijzondere

betekenis voor mij. Ik ga er nog ge-

regeldheen.

En het leven in het klooster,

eerst in Leuven, nu in Kessel-

Lo?

Het kloosterleven verschilde met

dit in Kisangani. De leeftijd van

de confraters was een stuk hoger

en het ritme van de dag verschil-

de. Met 6 samenleven vanuit 3 ver-

schillende landen was een boeien-

de uitdaging. Ik kreeg er o.a. de taak

van tuinman toebedeeld. Dat bracht

mijn jeugd in herinnering want

ook thuis was werken in de tuin

één van mijn favoriete bezigheden.

Al gauw kwam er ook wat admi-

nistratief werk bij in het Mariaal

Centrum, iets verderop op de Diest-

sevest. Kort voor de verhuis van

Leuven naar Kessel-Lo werd ik ook

overste van onze gemeenschap. Ei-

genlijk noem ik me liever dienaar

van de gemeenschap. Ik mocht dan

ook snel een verhuis regelen, want

ondertussen vonden we het kloos-

terhier indeJozefPierrestraat.

Dank zij de hulp van Jos Van den

Bergh en mijn medebroeders liep

dit allemaal goed. In mei 2021, in

volle coronatijd, namen we er onze

intrek. Wel is het hier in de Jo-

zef Pierrestraat veel rustiger wo-

nen dan aan de Diestsevest. De

kerk aan de Diestsevest was onder-

tussen overgedragen aan Koptische

christenen en ons vroegere kloos-

terwerdverkocht.

Zijn er nog veel montfortanen

in België?

We zijn nog in 28 landen actief,

waaronder België. Naast onze ge-

meenschap in Kessel-Lo, is er nog

een huis in Genk en één in Vloes-

berg (Flobecq). In de loop van de ja-

ren nemen alle aantallen gestaag af

en vandaag zijn de Belgische mont-

fortanen nog met zestien. Dertien

van hen behoren tot de ‘oude gar-

de’, de jongste – de overste Jos Van

den Bergh – is geboren in 1950.

Maar dankzij de omgekeerde bewe-

ging van het buitenland naar België

zetten vooral drie jonge montforta-

nen, één uit India en twee uit Con-

go, hier vanuit Kessel-Lo de evange-

lischeenmarialezendingvoort.

Wat is jullie missie?

Heel eenvoudig: evangeliseren à la

Montfort. “De snelste en veiligste

weg om tot Jezus te komen, loopt

via Maria”, zegt Montfort. “Jezus

is door Maria tot ons gekomen, dus

geraken wij door Maria het snelst

tot Jezus.” Dit is in Frankrijk be-

gonnen en nu wijd verbreid over de

wereld.

Hoe kwam je eigenlijk in con-

tact met de montfortanen?

Dat is een lang verhaal, maar ik pro-

beer het kort uit te leggen. In de pa-

rochie in Congo waar ik opgroei-

de en ook misdienaar was, was er

een roepingenwerking, in de ruime

betekenis van het woord. Jongeren

kwamen er samen om hun roeping

te ontdekken. We konden er samen

praten over wat we van het leven

verwachtten. Iedereen was er wel-

kom. Dat moest niet specifiek om

een religieuze roeping gaan. Velen

van hen voelden zich geroepen tot

het huwelijk. Op mijn 16de trok ook

ik er naar toe en ik voelde al snel

dat het religieuze leven me aantrok.

Mijn eerste keuze waren de Pries-

ters van het Heilig Hart van Ma-

ria. Dit maakte dat we een maande-

lijkse ontmoeting hadden met deze

congregatie op 62 km van mijn ge-

boortedorp. Met de fiets was het tel-

kens een hele onderneming om er

te geraken voor een weekend, maar

dat lukte. We gingen er telkens met

3 heen. We waren met velen die

de maandelijkse bijeenkomsten bij-

woonden. Het belangrijkste selec-

tiecriterium was de afstand, en dus

viel ik na 1 jaar als aspirant uit de

boot.

Ik keerde terug naar mijn geboor-

testreek, volgde de opleiding peda-

gogie en gaf er ook les. Ondertus-

sen ontdekte ik de geschriften van

Montfort en die spraken me aan.

Internet was in die tijd in de Ki-

vustreek nog maar weinig beschik-

baar, maar via de parochiepriester

kon ik per mail contact leggen met

de montfortanen in Kisangani en

kwam ik in contact met de verant-

woordelijke voor de roepingen. Dat

contact verliep per mail en telefoon,

want het was 900 km ver. Na onge-

veer een jaar werd ik aanvaard als

kandidaat. In 2007 trok ik dus naar

hetregionalehuis inKisangani.

En hoe liep het dan verder?

Niet vanzelfsprekend. Er werd

Lingala gesproken, een taal die ik

toen niet kende. Mijn moedertaal

is Kiswahili. Frans leerde ik wel

op school en was ook de taal tij-

dens mijn studies. Dus leerde ik een

nieuwe taal. En ook het klimaat en

de omgeving was er totaal anders.

Eerder tropisch en aan een rivier.

Oost-Congo was bergachtig en het

klimaat eerder zoals hier in België.

Ookdatwasduseenaanpassing.

En nu ben je benoemd in de

Pastorale Zone KesseLinde.

Na mijn verhuis naar Kessel-Lo

bleef aanvankelijk de Sint-Pieters-

kerk een speciale plaats innemen. Ik

werd er tot priester gewijd en deed

er mijn eerste publieke mis. Mijn

eerste mis deed ik in het klooster

aandeDiestsevest.

Om het pastorale werkveld hier be-

ter te leren kennen, liep ik eerst

nog 1 jaar stage in Bierbeek-Bouter-

sem-Oud-Heverlee, bij Stefaan Cal-

lebaut. Een fijne ervaring waar ik

kon kennismaken met de liturgie,

Ghislain Kasereka in Sint-Franciscus

met catechese. Ik kreeg er hulp van

vele mensen. Ik leerde Vlamingen

kennen als hard werkende mensen,

die ’s zondags niet meer massaal

naar de kerk trekken. Toch geloof

ik dat jullie echt gelovige mensen

zijn,maardedrukkewerkdagen

zorgen dat jullie in het weekend

nog zovele andere zaken moeten

doen. In Congo speelt de Kerk een

veel centralere rol voor de mensen

dan hier. In mijn parochie ginder

zijn er op zondag nog altijd 4 vie-

ringen en vinden ook jongeren de

weg naar de kerk. Hier was dat vroe-

ger ook zo, niet? Mensen beleven

hier in Vlaanderen het evangelie op

eenanderemanier.

Na mijn stage in Bierbeek ging ik

nogmaals op familiebezoek in Con-

go. Een fijn weerzien dat deugd

deed. Eens terug in Kessel-Lo kwam

het gesprek op gang tussen mijn

oversten en het bisdom en Patrick

Maervoet, en zo volgde een pastora-

le benoeming hier in KesseLinde.

Ik mocht rekenen op een fijne ont-

vangst in de zone en veel hulpvaar-

dige mensen. Stilaan voel ik me hier

echt thuis. Binnenkort is het Afri-

kadag.

Hoe kijk jij naar de solidari-

teit tussen de Belgische Kerk

en deze in Congo?

In Congo hebben de montfortanen

nog een seminarie en verschillen-

de parochies. Dat zijn de vruchten

van jullie investering in de Kerk

in Congo. Ik ben er zeer dankbaar

voor, want dat doet de mensen gin-

derveeldeugd.

Er is nog steeds hulp nodig, want

de Kerk heeft er nog veel werk te

verrichten om het leven van de

mensen beter te maken. Scholen en

ook ziekenhuizen worden er voor-

al door deKerk gebouwden in stand

gehouden. De overheid doet het er

niet. Daarvoor is er solidariteit no-

dig. Het creëert ook een verbonden-

heid, ook al kennen jullie ons niet.

Die verbondenheid geeft me hier in

België kracht om hier als missiona-

ris, als dienaar Gods, onder jullie te

wonen.

Tom Heylen - Blauwput

Wil je Afrikadag steunen, dan kan

ditviaMISSIO

BE19000004211012

metmededeling

+++212/2024/10011+++

Hartelijkdankhiervoor!

Interview met Ghislain Kasereka Kavendivwa
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